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Já budu s tebou, 

je výrok Hospodinův, 

a zachráním tě. 
(Jeremjáš 30:11)  

 



Já budu s tebou… Zamyšlení nad letošním heslem pro náš sbor  
 

Milí bratři, milé sestry, 

pro celé naše javornické společenství, pro náš sbor, pro celý Javorník, pro 

jednoho každého z nás, jsme tentokrát vylosovali krásný Boží výrok, který nás 

může posilovat právě v časech nejkrušnějších. Je to slovo, které Bůh dal 

nejprve do úst proroku Jeremjášovi, aby jím potěšil svůj zdeptaný lid: Já budu 

s tebou, je výrok Hospodinův, a zachráním tě.  (Jr 30:11)  

Bratři a sestry, prosím vás: Přečtěte si pozorně celou kapitolu, tedy Jeremjáše 

30. Hospodin zde totiž mluví ke svému lidu bez obalu: To, co nyní prožíváte, 

se vám jistě nelíbí. Zažíváte obtížné období, ve kterém snadno můžete 

podlehnout myšlence, že jsem vás opustil, že jsem se na vás vykašlal, že už vás 

nemám rád. Ano, potrestal jsem vás. Zasloužili jste si to. Ale to neznamená, že 

jsem vás přestal milovat. Právě naopak. V těchto těžkých časech, kterými 

budete procházet, vám prokážu, že jsem nablízku. Že jsem Bůh blízký a mocný. 

Že jsem Bůh, který se umí smilovat a odpustit. Že jsem Bůh, který miluje 

a vysvobozuje. Toto Hospodinovo zaslíbení doslova zní: „S tebou – JÁ. 

K tvému vysvobození.“ Tedy: Ty nejsi sám. Nebyl jsi nikdy sám. A nikdy sám 

nebudeš. Pokud to nyní neprožíváš, spolehni se na mě. Důvěřuj mi. Doufej ve 

mě. Neboj se. Já tě vysvobodím. Já tě zachráním.  

Bratři a sestry, tento Boží slib byl definitivně potvrzen v Ježíši Kristu. Kristus 

kvůli nám prožil skutečné Boží opuštění, reálnou nepřítomnost nebeského 

Otce. Vždyť z kříže volal: Bože můj, Bože můj, proč jsi mě opustil? (Mt 27:46) 

Ale ani jeho, toho spravedlivého Syna Božího, Hospodin zcela neopustil. 

Vysvobodil ho. Třetího dne jej vzkřísil z mrtvých. Tím jemu i nám potvrdil 

svou laskavou blízkost - na věčné časy. Boží blízkost - navzdory všem 

trápením, která prožíváme. Navzdory všem překážkám, které na cestách života 

potkáváme a ne vždycky úspěšně zdoláváme. Dokonce navzdory smrti, té 

největší překážce, která je ještě před námi. Slovy apoštola Pavla: Jsem jist, že 

ani smrt ani život, ani andělé ani mocnosti, ani přítomnost ani budoucnost, ani 

žádná moc, ani výšiny ani hlubiny, ani co jiného v celém tvorstvu nedokáže 

nás odloučit od lásky Boží, která je v Kristu Ježíši, našem Pánu. (Ř 8:38-39) 
 

Modlitba: 

Hospodine, toto nyní prožívám:… Možná si za to můžu sám, možná mně 

k tomu „dopomohli“ druzí lidé, možná jsi toto všechno na mě uvalil ty sám. Ať 

tak či onak: Prosím tě, dej mi nejprve prožít, že jsi se mnou. Dej mi okusit tvou 

laskavou blízkost – uprostřed trápení, strachu a hořkosti. A proveď mě tím 

vším, co nyní zakouším. Vysvoboď mě, Bože - pro lásku Pána Ježíše Krista. 

Amen.                     Petr Kulík, farář 



Ahoj děcka,  
prožíváme postní období před Velikonocemi.  Ale co bychom v tom postním 

období vlastně měli dělat? Jak můžeme dobře „půstit“? Třeba pustit to, čeho 
mám plné ruce. Připustit, že někdy dělám zlé věci. Vypustit, co mi zabírá moc 
času. Opustit, co ubližuje druhým i mně. Odpustit křivdy. Spustit, spolehnout se, 
na Boží lásku... Jak ale poznat, co mám pustit, vypustit, opustit či odpustit? 

 Když na nás něco není v pořádku zvenku, můžeme 
se podívat do zrcadla. Zrcadlo je užitečná věc. Může 
nám o nás prozradit spoustu věcí. Třeba: „Jéje, ty máš 
ale rozcuchané vlasy! “ „Co ta šmouha na tváři? A jak 
jsi rozgajdaný!“ Nebo: „Hochu, hochu, co to špinavé 
tričko? Popros maminku, ať ti dá čisté!“ Když nám 
zrcadlo ukáže něco, co není úplně v pořádku, můžeme to 
odstranit. Můžeme se upravit, abychom nebyli druhým 
k smíchu. Nebo někoho poprosit, aby nám pomohl.  

Škoda jen, že zrcadlo nám neumí povědět, jací 
jsme uvnitř. Jak skvělé by bylo mít zrcadlo, před které 

bychom si mohli stoupnout, a ono by řeklo: „A jejda, ty zase myslíš jenom na 
sebe“. Nebo: „Dneska jsi trošku lhal, že? Dneska jsi neříkal tak úplně 
pravdu.“ Anebo: „Co ten vztek, který máš v srdci, co ten hněv?“ Někdy nám 
můžou být takovým zrcadlem maminka nebo tatínek (nebo druzí lidé), když nám 
říkají: „No, dneska ti to poslouchání moc nešlo, trošku se zamysli, jestli bys mohl 
být na brášku milejší, copak se musíte pořád handrkovat? Vždyť to vůbec není 
pěkné.“  

Ale je jedno zrcadlo, které nám všem, malým i velkým, říká, jak doopravdy 
vypadáme uvnitř. Tím zrcadlem je Boží promluvení, Boží oslovení. Pán Bůh k nám 
mluví, třeba když čteme Bibli. Nebo když posloucháme kázání či výklad 
v Nedělce. Dovídáme se, jak nás Pán Bůh má rád. Ale i o své neposlušnosti, o svém 
sobectví. O svém hříchu. A když vidíme, že to s námi není v pořádku, můžeme 
prosit Pána Ježíše, aby nás změnil. Aby nás očistil, aby nás proměnil. 

Dovedete si představit, že by přišel k zrcadlu někdo, kdo to už opravdu 
potřebuje (košile naruby, knoflíky nezapnuté, ve vlasech jehličí…), podíval se na 
sebe, a pak zase klidně od zrcadla odešel? Jakoby se v něm vůbec ani neviděl? 
Říkáte si, co to je za nesmysl? Ale přesně tak se my často chováme. Poslechneme 
si, co nepěkného děláme, jak nepěkně se chováme k druhým a podobně - a pak 
zase jdeme a děláme si to stejné dál… A právě před tím nás Bible varuje (Jk 1,23) . 
Máme slyšet, co nám Bůh chce říct, nechat si od Boha mluvit do života, a pak také 
podle toho žít. Třeba něco  pustit, vypustit, opustit či odpustit… 

 
Máš zrcátko?     Vaše Světlana 



VÝZVA CÍRKVE: 5% A HLAVU VZHŮRU! 
 

Milí přátelé, bratři a sestry, 
vedení naší církve nám zaslalo výzvu, které dalo název: „5% A HLAVU 
VZHŮRU“.  Protože se staršovstvo našeho javornického sboru s tímto 
materiálem ztotožňuje, rozhodli jsme se tuto výzvu otisknout i v našem 
časopise – jako podnět k přemýšlení nad osobní zodpovědností za budoucnost 
našeho sboru i naší církve. 
 

Už třicet let jsme svobodní. Už sedmý rok se náš stát nestará o to, jak 
budeme získávat finance. Je na nás, abychom to řešili my sami. 
Zvládneme to! 
 1. Kudy na to? Podle Řádu o hospodaření církve přispívá na potřeby církve 
každý její člen s vlastním příjmem částkou 5% svého příjmu. Ač toto moudré 
doporučení platí už několik generací, plní je jen zlomek členů naší církve. 
2. Ovšem, koho obelháváme, když tak nečiníme? Sami sebe. 
3. Jak začít nově? Bez obcházení vlastních řádů? Inu, spočítat pět procent 
čistého měsíčního příjmu. A posílat měsíčně tuto částku na sborový účet. 
4. A co ti, kdo platit nebudou? Nutit nikdo nikoho nebude. 
5. A co ti, pro něž je pět procent příliš mnoho? Každý nese odpovědnost za 
výši, kterou stanoví. Nikdo ji kontrolovat ani komentovat nebude. 
6. Je důchod také vlastním příjmem? Ano, je. 
7. Co když já začnu, a ostatní nezačnou? Nezbývá než to risknout. 
8. Jak to bylo s Izraelci, když přecházeli Rudé moře? Kdo vstoupil jako 
první mezi vodní stěny? Jakou měl záruku, že ostatní půjdou taky a on v tom 
nezůstane sám? Jakou měl záruku, že se v půli cesty hradby nesesují do jedné 
vodní masy? Neměl žádnou záruku. Měl víru, kterou s druhými sdílel, avšak 
odpovědnost nesl sám za sebe. 
9. Nechme se nadchnout darem svobody a pusťme se do toho. Sami, nebo 
dva, tři, přátelé, rodina… Šiřme tuto krásnou možnost dál. Mladí, staří, rodilí 
evangelíci i vy, kdo jste v církvi krátce. Začněme hned. A mnohé se změní. 
Zmenší se úzkost, jak to s námi a našimi sbory 
bude vypadat za pár let. Řešení, kudy dál, se 
budou nacházet snáze. Celé naší církvi, 
sborům početně větším i menším.              

Synodní rada ČCE, listopad 2019 

(na internetu:  hlavuvzhuru.e-cirkev.cz)  
 

 

Jak vypočítáme 5 % ?   

Výši vašeho měsíčního příjmu  vydělíte číslem 20.  
 

Např:    příjem 12 000 Kč měsíčně – pak 5% je 600 Kč měsíčně  

  příjem 20 000 Kč měsíčně – pak 5% je 1000 Kč měsíčně  



UDÁLO SE.. 
 

Lednové ekumenické bohoslužby 
v Javorníku 
Po mnoha letech se podařilo domlu-
vit tradiční lednové Bohoslužby za 
jednotu křesťanů v našem javornic-
kém sboru. Upřímně nevím, čím to 
bylo, že navzdory nepříznivým 
podmínkám na cestách se bohoslu-
žeb zúčastnilo 10 farářů z celkem 
třech církví a více než 100 bratrů a 
sester. Taková účast nebývá 
pravidlem. Možná se někteří bratři a 
sestry z jiných církví chtěli podívat 
do Javorníku… Nebo je k tomu vedl Duch Boží, aby se společně s ostatními 
modlili za jednotu v Kristu. Ať tak či onak, jsme za toto společenství Pánu 
Bohu velmi vděční. Když k tomu připočítám, že bratři katolíci neváhali, vzali 
lopaty do rukou a půl hodiny před začátkem bohoslužeb odhazovali před 
kostelem sníh… A když k tomu připočítám obrovské nasazení našich bratrů 
a sester, s jakým přichystali bohoslužebný prostor, a také bohaté pohoštění ve 
sborovém domě, díky kterému se jen málokomu chtělo domů… Jsem i po 
téměř dvou měsících naplněný velkou vděčností. Snad se nám podařilo 
alespoň trošičku naplnit Kristovu prosbu, aby všichni byli jedno jako ty, Otče, 
ve mně a já v tobě, aby i oni byli v nás, aby tak svět uvěřil, že jsi mě poslal. 
(J 17:21)                                  Petr Kulík 

 

Rozloučení s br. Petrem Procházkou 
Čas je neúprosný… Nedá se zastavit… To většinou prožíváme 
při pohledu na naše dospívající děti. Ale někdy také v těžkých 
okamžicích, jako je poslední rozloučení s blízkým člověkem. 
V roce 1993 zemřel dlouholetý javornický farář Václav 
Procházka. Letos v lednu, tedy po 27 letech, toto naše 
pozemské společenství opustil jeho starší syn, Petr Procházka, 

bývalý kurátor FS ČCE v Hrubé Vrbce a Velké nad Veličkou. S bratrem 
Procházkou jsme se loučili 28. - 29. ledna ve Velké nad Veličkou. Rozloučení 
vedli a Božím slovem nás potěšili br. farář Mojmír Blažek a s. farářka 
Alexandra Prčíková, se kterými br. Procházka několik let úzce spolupracoval 
na vedení obou sborů.  
Br. Procházka za svého života velmi intenzivně prožíval Kristovu blízkost 
právě při večeři Páně. Rád o večeři Páně přemýšlel, hovořil – a ještě raději se 
jí účastnil. Věříme tedy, že nyní z Boží milosti už prožívá to, co svým 
učedníkům slíbil Pán Ježíš krátce před svým umučením: Pravím vám, že již 
nebudu pít z tohoto plodu vinné révy až do toho dne, kdy budu s vámi pít 
kalich nový v království svého Otce. (Mt 26:29)                 Petr Kulík 



V neděli 9. února se naši zástupci (Kulík, Mikáč, Šimša) zúčastnili setkání 

kurátorů a místokurátorů ve sboru v Pržně. Po společných bohoslužbách 

s Večeří Páně následovaly informace seniorátního výboru o stavu a výhledu 

našeho seniorátu: počty členů a farářů, finanční a personální výhled. Po těchto 

informacích proběhla obsáhlá diskuse. Celou akci jsme ukončili společným 

obědem. Setkání bylo příjemné a důležité, protože naši církev čekají zásadní 

změny v souvislosti s přecházením na samofinancování i s úbytkem farářů. 

A o tom je nutné dopředu mluvit.              Luděk Mikáč 

 

OPRAVY: v zimním období žádné opravy neprobíhaly. V roce 2020 nás 

čeká  restaurování dalšího sektoru lavic, opravy fasády na sborovém domě 

a na zídkách u fary. Do sborového domu byly v loňském roce pořízeny nové 

židle. K nim ještě přikoupíme nové stoly. V kostele pořídíme systém se 

sluchátky, aby i  hůře slyšící bratři a sestry měli z bohoslužeb plný užitek.

  

 
Charita Veselí nad Moravou děkuje všem dárcům za jejich 

štědrost při letošní Tříkrálové sbírce, kdy otevřeli své domovy 

i srdce. Děkuje také všem koledníkům za jejich obětavou službu. 

Podrobný přehled vybraných částek je na stránkách charity 

www.veselinm.charita.cz      

Ve Velké nad Vel. se letos vybralo 80 551 Kč a v Javorníku 27 468 Kč. 
 

V období od minulého čísla se konaly tyto sbírky:  
24.12. štědrovečerní sbírka na děti a mládež – 21 940 Kč  

25.12. na bohoslovce a vikariát – 14 920 Kč  

26.1. na křesťanskou službu - 5 490 Kč  

29.1. celocírkevní Diakonie (uprchlický tábor) 11 755 Kč 

Salár za rok 2019 = 664 900  Kč       

     Všem dárcům děkujeme!!! 

ČEKÁ NÁS..   
Výroční sborové shromáždění bude letos 15. března v rámci nedělních 

bohoslužeb. Uslyšíte zde zprávy o celoroční činnosti sboru, budeme 

schvalovat  hospodaření sboru za rok 2019 a rozpočet na rok 2020. 

http://www.veselinm.charita.cz/
http://www.veselinm.charita.cz/
http://www.veselinm.charita.cz/


Pověření členů seniorátního výboru Východomoravského seniorátu 
Milí přátelé, v neděli 8. března od 15.00 h ve Zlíně se při bohoslužbách 

uskuteční pověření nových členů seniorátního výboru našeho seniorátu. Toto 

pověření povede br. Vladimír Zikmund, synodní kurátor ČCE. Mezi nově 

pověřenými bude také náš br. farář Petr Kulík, neboť na posledním konventu 

Východomoravského seniorátu (listopad 2019) byl zvolen za 1. náhradníka 

z řad farářů. Pokud byste měli čas a chuť zúčastnit se těchto slavnostních 

bohoslužeb (a následného malého občerstvení), domluvte se s br. farářem 

Kulíkem, který vás rád naloží do auta  
 

Tři křty 

Milí přátelé, není zvykem psát do časopisu o křtech v našem sboru. Ale 

tentokrát jsme se rozhodli, že uděláme výjimku, protože březen 2020 je 

v tomto ohledu výjimečný měsíc: Celkem tři křty!  
1. března – Natálie Bajková (dcera Jindřicha a Jany Bajkových) 
22. března – Jindřich Pavlinec (syn Pavla a Martiny Pavlincových) 
29. března – Václav Klemera (syn Karla a Aleny Hanzových) 
Jsme za toto rozhodnutí rodičů velice vděční: Že dávají své dítě pokřtít ve 

jméno Ježíše Krista. A že toto své dítě také touží vychovávat v křesťanské 

víře, aby se jednou samo za sebe mohlo k Pánu Ježíši přiznat. Radujeme se 

z tohoto Božího požehnání a modlíme se za tyto rodiny, jak nás k tomu ostatně 

i Písmo vyzývá: Stále se radujte, v modlitbách neustávejte. (1Te 5:16-17) 
  

Soutěž Biblická stezka se letos uskuteční 15.-17. května. Kdo máte zájem, 

přihlaste se v dorostu.  
 

Tábor ČCE Javorník 2020 
Jako každý rok, tak i letos připravujeme letní tábor pro děti školou povinné, na 

kterém si spolu užijeme spoustu zábavy. Na tábor odjedeme v sobotu 

4. července a domů se vrátíme v pátek 10. července.  
Letos se tábor uskuteční v Rekreačním Středisku Dopravák, které se 

nachází nedaleko obce Buchlovice. V okolí tábořiště je spousta lesů, krásná 

příroda… A je zde všechno uzpůsobeno pro velké tábory.  
Pro děti budou připraveny společné hry, programy do skupinek a také biblické 

programy s bratrem farářem. Děti mohou rozvíjet své nadání například při 

malování, hlavolamech, ve sportovním nebo tanečním workshopu. 

Každoročně si děti můžou na táboře vyrobit něco na památku v rámci dílen. 

Vyřezáváme předměty ze dřeva, a také na ně vypalujeme obrázky, pleteme 

náramky atd. Na závěr Vás chci poprosit, abyste se za tábor přimlouvali. 
    Za organizátory Samuel Kománek, vedoucí dětského tábora 



  
Přehled mimořádných bohoslužeb ve velikonočním období  
 
 

29.3. v 15:00 veřejná ZKOUŠKA KONFIRMANDŮ (v kostele) 

 

5.4. KVĚTNÁ NEDĚLE v 10:00 - konfirmační slavnost  

 

9.4. ZELENÝ ČTVRTEK v 18:30 - čtení biblického příběhu  

                                                  o utrpení Pána Ježíše (pašije)  

 

10.4. VELKÝ PÁTEK v 10:00 - bohoslužby se sv. Večeří Páně  

 

12.4. NEDĚLE VZKŘÍŠENÍ v 10:00 - bohoslužby se sv. Večeří Páně  

 

13.4. PONDĚLÍ VELIKONOČNÍ v 10:00 - bohoslužby, f. A. Prčíková  

 
 

19.4. Koncert skupiny Only His 
od 16 hodin 

 
Na Hod Boží velikonoční 12. dubna  
se koná sbírka na Hlavní dar lásky 
Jeronýmovy jednoty  
 
Sbírka darů Jeronýmovy jednoty bude  
v pátek 15. května (17-19 hod)  
a v sobotu 16. května  (9-11 hod)  
2020  na faře.  
 
Seniorátní evangelická neděle bude 7. června 2020 v Uherském Hradišti 
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